
Oświadczenie złożone 

przez senatora Tadeusza Arłukowicza 

na 63. posiedzeniu Senatu 

w dniu 23 października 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do minister nauki i szkolnictwa wyższego Leny Kolarskiej-Bobińskiej 

Szanowna Pani Minister! 

W związku z założeniami, jakie przedstawiła w swoim exposé pani premier Ewa Kopacz, dotyczącymi 

pomocy finansowej dla najzdolniejszych polskich studentów, zwracam się do Pani Minister z prośbą o dodat-

kowe informacje w związku z problemem, z jakim zwrócił się do mnie jeden z mieszkańców Białegostoku. 

Jego córka Katarzyna jest wybitnie uzdolnioną sopranistką, która obecnie kształci się na kierunku: śpiew 

operowy. W czerwcu bieżącego roku zdawała egzaminy do petersburskiego konserwatorium i została przyję-

ta na tak zwany rok zerowy z uwagi na jej młody wiek – ma dziewiętnaście lat. Jest prawdopodobnie jedyną 

Polką studiującą na tej prestiżowej uczelni. Koszty kształcenia przekraczają 25 tysięcy zł rocznie. Są to kosz-

ty, których jej rodzice prawdopodobnie nie będą mogli pokryć. Na tej samej uczelni studiuje młodzież z 

Niemiec czy Ameryki Południowej, którym stypendia naukowe wypłacają rządy ich krajów. 

Uprzejmie proszę Panią Minister o informacje na temat tego, jak w tej chwili wygląda kwestia pomocy ze 

strony państwa osobom wybitnie uzdolnionym pochodzącym z Polski, a pragnącym doskonalić swoje talenty 

na uczelniach znajdujących się poza granicami naszego kraju. 

Z poważaniem 

Tadeusz Arłukowicz 

 

 




